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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
DE TORROELLA DE MONTGRÍ 

 
 
IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 
Núm.: 10/2016 
Caràcter: extraordinària 
Data: 20 de juliol de 2016 
Convocatòria: primera 
Horari: de 12 a 13 hores 
Lloc: auditori de Can Quintana 
 
 
ASSISTENTS 
 
Sr. Jordi Cordon i Pulido, alcalde (CiU) 
Sr. Josep Maria Rufí i Pagès, primer tinent d’alcalde (ERC-JUNTS) 
Sra. Sandra Bartomeus i Vicens, segona tinenta d’alcalde (ERC-JUNTS) 
Sra. Núria Bosch i Gelmà, tercera tinenta d’alcalde (CiU) 
Sr. Francesc Puig i Bagué, regidor (CiU) 
Sr. Joan Ramon Aladid i Llanas, regidor (CiU) 
Sr. Marc Calvet i Martí, regidor (ERC-JUNTS) 
Sr. Jordi Regincós i Isern, regidor (ERC-JUNTS) 
Sr. Jordi Colomí i Massanas, regidor (UPM) 
Sr. Josep Martinoy i Casademont, regidor (UPM) 
Sra. Roser Font i Pi, regidora (UPM) 
Sr. Robert Huertas i Huertas, regidor (CUP-PA) 
Sr. Carles Ventura i Sánchez, regidor (CUP-PA) 
Sra. Sílvia Comas i Batista, regidora (L’EST) 
Sra. Alexandra Pibernat i Busquets, regidora (L’EST) 
Sr. Gregori Sarquella i Subirós, regidor (COET) 
Sra. Gemma Farreró i Pujades, regidora (COET) 
Sr. Jordi Estragó i Castelló, interventor accidental 
Sr. Pere Serrano i Martín, secretari  
 
 
ORDRE DEL DIA 
 
PUNT ÚNIC.- Debat de la moció de censura contra l’actual alcalde de l’Ajuntament de Torroella 
de Montgrí, Sr. Jordi Cordon i Pulido. 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
INTERVENCIÓ DEL SECRETARI: 
 
Bon dia a tothom i benvinguts al present ple, de caràcter especial, per tal d’efectuar el debat i 
votació de la moció de censura presentada el 8 de juliol de 2016. 
 
A tal efecte, les persones que integren la Corporació Local es reuneixen en sessió plenària per 
debatre i votar la moció de censura presentada contra l’alcalde, Sr. Jordi Cordon i Pulido, el 
passat dia 8 de juliol de 2016 pels regidors i per les regidores dels grups municipals d’ERC-Junts, 
UPM, CUP-PA i L’EST que s’indiquen a continuació i que representen la majoria absoluta dels/de 
les membres de la Corporació, de conformitat amb l’article 197 de la Llei Orgànica 5/1985, de 
19 de juny, del règim electoral general:  
 
Sr. Josep Maria Rufí i Pagès, Sra. Sandra Bartomeus i Vicens, Sr. Marc Calvet i Martí, i Sr. Jordi 
Regincós i Isern, tots ells regidors del grup polític ERC-Junts. 
 
Sr. Jordi Colomí i Massanas, Sr. Josep Martinoy i Casademont, i Sra. Roser Font i Pi, regidors del 
grup polític UPM. 
 
Sr. Robert Huertas i Huertas i Sr. Carles Ventura i Sánchez, regidors del grup polític CUP-PA, i  
 
Sra. Sílvia Comas i Batista, i Sra. Sandra Pibernat i Busquets, regidores del grup polític l’EST. 
 
Explicaré de forma breu i concisa el procediment de celebració del present ple d’acord amb el 
que marca la normativa, concretament la LOREG. 
 
ART. 197: 
  

a. La moción de censura deberá ser propuesta, al menos, por la mayoría absoluta del 
número legal de miembros de la Corporación y habrá de incluir un candidato a la 
Alcaldía, pudiendo serlo cualquier Concejal cuya aceptación expresa conste en el 
escrito de proposición de la moción. 

b. El escrito en el que se proponga la moción de censura deberá incluir las firmas 
debidamente autenticadas por Notario o por el Secretario general de la Corporación y 
deberá presentarse ante éste por cualquiera de sus firmantes. El Secretario general 
comprobará que la moción de censura reúne los requisitos exigidos en este 
artículo y extenderá en el mismo acto la correspondiente diligencia acreditativa. 

c. El documento así diligenciado se presentará en el Registro General de la 
Corporación por cualquiera de los firmantes de la moción, quedando el Pleno 
automáticamente convocado para las doce horas del décimo día hábil siguiente al 
de su registro. El Secretario de la Corporación deberá remitir notificación indicativa de 
tal circunstancia a todos los miembros de la misma en el plazo máximo de un día, a contar 
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desde la presentación del documento en el Registro, a los efectos de su asistencia a la 
sesión, especificando la fecha y hora de la misma. 

d. El Pleno será presidido por una Mesa de edad, integrada por los concejales de 
mayor y menor edad de los presentes, excluidos el Alcalde y el candidato a la Alcaldía, 
actuando como Secretario el que lo sea de la Corporación, quien acreditará tal 
circunstancia. 

e. La Mesa se limitará a dar lectura a la moción de censura, CONSTATANDO PARA 
PODER SEGUIR CON SU TRAMITACIÓN QUE EN ESE MISMO MOMENTO SE 
MANTIENEN LOS REQUISITOS EXIGIDOS EN LOS TRES PÁRRAFOS DEL APARTADO 
A, dando la palabra, en su caso, durante un breve tiempo, si estuvieren presentes, 
al candidato a la Alcaldía, al Alcalde y a los Portavoces de los grupos municipales, 
y a someter a votación la moción de censura. 

 
 

CONSTITUCIÓ DE LA MESA D’EDAT QUE PRESIDIRÀ LA SESSIÓ: 

 
SECRETARI: De conformitat amb la l lei electoral, la presidència d’aquest Ple correspon a una 
mesa d’edat integrada per la persona del consistori de major edat present a la sessió, que 
és la Sra. Roser Font i Pi, regidora d’UPM, i la persona de menor edat, que és el Sr. Robert 
Huertas i Huertas, del grup municipal CUP-PA. Per tant, el Ple serà presidit per la mesa d’edat, 
una presidència col·legiada integrada per aquestes dues persones. 

 
Queda constituïda la mesa d’edat i es continua amb la tramitació preceptiva de la sessió plenària. 
 
 
DEBAT DE LA MOCIÓ DE CENSURA 

SECRETARI:  

 
Tal com marca la LOREG, cal posar de manifest que es compleixen amb els requisits inicials per 
als quals es va tramitar la moció de censura. Les signatures van ser autenticades davant meu i 
el ple va quedar convocat automàticament per al desè dia hàbil comptat a partir del següent 
al de la presentació de la moció. 
 
La moció de censura incorpora, com és preceptiu, un regidor candidat a l’alcaldia que, si 
prospera la moció de censura, serà proclamat alcalde. En aquest cas, és el Sr. JOSEP MARIA 
RUFÍ I PAGES, regidor del grup municipal ERC-Junts. També incorpora la moció l’acceptació 
expressa del càrrec per part del regidor candidat a l’alcaldia. 
 

Sr. secretari: Dono la paraula al Sr. Robert Huertas:  
 

Sr. Robert Huertas: Bon dia a tothom, dono la paraula al Sr. JOSEP MARIA RUFÍ PAGÈS, candidat 
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a l’alcaldia. 
 
INTERVENCIÓ DEL SR. JOSEP MARIA RUFÍ I PAGÈS:  
 
«Bon dia.  
 
Un cop passades les eleccions municipals de 2015 i elegit nou alcalde amb els quatre únics vots 
del grup de CIU, dels disset possibles, ERC-JUNTS decideix donar suport al nou govern per 
responsabilitat. Una any després, vista la falta de sintonia entre els dos socis del govern i vist que 
aquest continuava en minoria, molt lluny d’un suport estable de cap dels quatre grups de 
l’oposició, decidim deixar el govern i liderar una alternativa majoritària necessària per donar 
estabilitat a l’Ajuntament. Les causes d’aquest trencament són diverses, però no els negaré que 
la falta de respecte a un acord del Ple amb l’ús del vot de qualitat en una junta de govern ha estat 
el detonant final. 
 
Així de senzill. Els grups polítics que hem presentat la moció de censura (ERC-JUNTS, UPM, L’EST 
i CUP) som del tot conscients que és un fet poc corrent, però també és cert que la llei ho 
contempla i que fer-ne ús és del tot legítim. La moció de censura obeeix a la recerca indispensable 
d’un majoria de govern alternativa per a tirar endavant el municipi i fugir de la inacció, el 
desprestigi i el conformisme que un municipi com Torroella de Montgrí, en cap cas és pot 
permetre. 
 
Per això som avui aquí, per a l’elecció d’un nou alcalde amb un suport ampli, majoritari, però 
també per encomanar-li tot seguit la confecció d’un nou govern plural, transversal, sòlid i eficient. 
 
No sé si vostès hauran pogut veure l’exposició fotogràfica del fons d’en Miquel Graells, que porta 
per nom Imatges Inesborrables, a la sala d’aquí al costat. Si no ho han fet, tenen temps fins al 
desembre. Val la pena. Els ho dic perquè en moltes d’aquestes instantànies hi apareixen veïns i 
veïnes, molt sovint anònims als nostre ulls, que eren els que en aquells moments constituïen la 
base social del municipi. Per més desconeguts i llunyans que ara ens puguin semblar, la seva 
petjada conviu amb nosaltres i el nostre tarannà com a poble és, en bona part, resultat de totes 
les seves vivències. Però jo avui no els parlaré de passat, ni de retrets, ni de picabaralles, ni de 
disputes que no interessen a ningú. Els parlaré d’il·lusió i de futur. 
 
La voluntat de l’equip de govern que properament presentarem, si propera la moció de censura, 
és la recuperació del prestigi perdut, de la bona imatge que els nostres conciutadans, i els qui 
ens visiten, han de tenir del nostre municipi i de les nostres institucions. Un fet que no és menor 
en un municipi que és referent culturalment però que també vol ser-ho mediambientalment i 
turísticament. Tres pilars íntimament relacionats que han de possibilitar la nostra prosperitat 
futura. 
 
Perquè cal estar amatent al que succeeix en un municipi extens i plural com el nostre. Que té la 
sort de de disposar de sectors econòmics diversos: agricultura, serveis, indústria, comerç i 
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turisme. Potser algú de vostès deu pensar que parlo en excés de desenvolupament econòmic, 
però és del tot necessari si volem generar benestar, si volem fer extensiu a tota la població aquest 
benestar i si volem  -que ho volem- atendre les necessitats socials que tenim, que són moltes en 
acció social, habitatge o pobresa energètica. No deixarem d’atendre aquestes necessitats. Les 
persones estaran al centre de la nostra actuació política. 
 
I al costat de la promoció econòmica un suport decidit a l’educació, la cultura, la joventut, la salut 
i l’esport. La zona esportiva és un projecte emblemàtic que genera consens entre els grups 
d’aquest ple però que necessitarà de planificació, decisió, negociació i recursos econòmics 
suficients. Perquè estic fermament convençut que una vegada assolits els equipaments bàsics en 
l’àmbit de l’ensenyament, la sanitat i la cultura, és l’hora de l’esport. Una pràctica esportiva que 
també és política en els àmbits de la joventut, la salut i l’educació. 
 
Si la zona esportiva municipal és una prioritat, altres projectes de municipi com la biblioteca de 
l’Estartit, el centre d’interpretació de les Illes Medes al port en el marc del Parc Natural del Montgrí, 
les Illes Medes i el Baix Ter o el passeig marítim tindran un impuls decidit pel nou govern. 
 
I tot plegat ho tirarem endavant reduint progressivament l’endeutament municipal (fins a un 64% 
a final de mandat) i ajudant  a les famílies i emprenedors abaixant la pressió fiscal. Així rebaixarem 
la taxa d’escombraries almenys un 10% en el present mandat.  
 
Pel que fa a l’administració pública, apostarem per fer passes decidides en transparència a tots 
els nivells, comunicació institucional, participació ciutadana en la presa de decisions i promoció 
de la destinació turística Torroella-Estartit-Illes Medes, com a destí sostenible i accessible. Deia 
el senyor Eugeni Llos, un dels pioners del turisme a l’Estartit i a la Costa Brava, en una magnífica 
entrevista al darrer número de la revista Gavarres, que als anys seixanta, tot i veure que el model 
de la Costa Blava no era el camí, el vam copiar sense  reflexió. No ens pot tornar a passar. 
 
Encetem una nova etapa en la gestió global del municipi. Una etapa de consolidació de la nova 
realitat administrativa amb un Ajuntament de Torroella de Montgrí i una EMD de l’Estartit que en 
aquest mandat caldrà ajustar, modular i posar a punt. Lluny de tòpics, personalismes i 
individualismes. Amb un estil nou, diferent i amb l’objectiu de donar servei als ciutadans i afrontar 
els reptes del municipi en el seu conjunt. Aquesta és l’oportunitat que tenim al davant. 
 
Ens hem de proposar ser competitius en tots els terrenys. Aquesta competitivitat, al segle XXI, 
està estretament lligada amb la sostenibilitat. I en el cas de Torroella de Montgrí i de l’Estartit, 
mantenir alts estàndards de qualitat està lligat a la preservació del nostre entorn natural i el 
patrimoni cultural. Amb un ús responsable dels recursos naturals, l’avaluació permanent de 
l’impacte ambiental de les activitats i el desenvolupament d’un urbanisme sostenible i mediterrani. 
Per a un ajuntament, com per a qualsevol família, negoci o empresa, estar parat és anar enrere. 
Els proposo que caminem junts. 
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No voldria acabar sense dir-vos que el compromís nacional de l’Ajuntament continuarà 
inequívocament al servei del Parlament, del Govern i del President de la Generalitat de Catalunya 
en aquest tram final del camí cap a la independència de Catalunya.. 
 
Només em resta agrair la generositat de tots els grups municipals que donen suport a la moció: 
ERC-JUNTS, UPM, CUP i L’EST i especialment l’actitud de tots i cadascun dels seus regidors i 
regidores. De la mateixa manera que estic segur que sabrem bastir ponts amb els grups de CIU i 
COET a l’hora de encarar els grans reptes municipals. Perquè és l’hora dels grans acords, sòlids, 
ferms i de futur, demostrant seny i capacitat de diàleg. 
 
Estic a la seva disposició. 
 
Moltes gràcies a tots per la seva atenció».  
 
 
Sra. Roser Font: A continuació, dono la paraula al senyor JORDI CORDON I PULIDO. 

 
INTERVENCIÓ DEL SR. JORDI CORDON I PULIDO:  

 
«Permeteu-me que faci un petit resum. Ha fet +/- 5 anys de la meva arribada a l’Alcaldia després 
d’encapçalar la candidatura de CiU aleshores (avui Partit Demòcrata Català) a Torroella de Montgrí 
– l’Estartit. Ho vaig fer en unes circumstàncies complicades pels motius que igual molts de 
vosaltres recordareu. Malgrat les adversitats d’aquelles setmanes prèvies a les eleccions del 
2011, considero que vaig formar un molt bon equip humà que ha demostrat que volíem treballar 
pel bé del nostre municipi i per la nostra gent, sempre en interès general i no com d’altres, que 
han governat i governaran, per aquells que popularment es diu: pels seus, tal com es feia abans 
de la nostra arribada i malauradament tornarà a passar.  
 
A nivell personal, vaig assumir el repte d’encapçalar la llista el 2011 i el 2015 amb moltíssima 
il·lusió i amb una elevada càrrega de responsabilitat pel que implica al càrrec i per les complicades 
circumstàncies que ens ha tocat viure tant a nivell polític, com econòmic, com social. El 2011 
feia el pas conscient que era la meva primera experiència en política municipal, arribant en un 
món completament desconegut per mi, però que ara puc dir que amb l’experiència acumulada, 
he viscut pràcticament totes les vessants de la política municipal. Si una cosa he pogut detectar 
i descobrir, és que en política no pots ser una persona honesta, amb moral, amb sentiments, 
coherent i pensar en interès general. Avui es posa de manifest: la hipocresia, la falsedat, 
l’arrogància, l’egoisme, la mentida i la traïció i un clar exemple és quan fa un any en un document 
signat per 5 persones, es deia clarament que no es promouria ni es faria cap mena de moció de 
censura i que hi hauria govern fins a final de legislatura, de fet textualment diu: “... CIU i la coalició 
d’ERC-JUNTS es comprometen a formar govern els propers quatre anys de legislatura i a mantenir 
el pacte fins a les properes eleccions, la qual cosa implica per a ambdues parts no presentar cap 
moció de censura i a arribar a acords amb el diàleg, en cas de situacions difícils ...”. Dit això, 
desconec el document que heu signat el futur govern de l’Ajuntament, però podeu tenir la certesa  
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que ERC-JUNTS i arribat el moment, si no els hi interessa són uns especialistes a no respectar 
allò signat i no tindran cap mena d’escrúpols a fer-vos fora, per ells un document signat és paper 
moll, paraules que s’emporta el vent. 
 
Els regidors i regidores que heu signat la nostra (equip de govern), la meva, moció censura heu 
posat de manifest tots aquest aspectes i avui fareu alcalde una persona que és la imatge viva i 
activa del que no pot ser un alcalde per a un municipi i no ho dic jo, sinó que ho diu el poble que 
sempre quan han arribat les eleccions municipals, les urnes han parlat i no li han donat mai la 
confiança majoritària, tot i fer jugades maquiavèl·liques d’unificar varies forces polítiques per anar 
contra el grup municipal de CDC i més en concret cap a la meva persona. L’única forma que ha 
tingut per arribar a l’Alcaldia és trepitjant els altres i enviant cants de sirena i avui ho ha aconseguit 
sent el promotor d’una moció de censura estructurada i planificada de fa molts mesos. A UPM, 
L’EST i la CUP cap retret en especial, degut a que han sigut els actors enganyats d’aquesta trama 
i unes víctimes més d’aquesta moció de censura, però si dir-vos: 
 
A UPM: 
 
Ens feu únics i mereixedors de l’etiqueta d’haver trencat un acord l’any passat. En aquest cas dir-
vos que tots hauríem de fer autocrítica del perquè no es va arribar a un acord signat el juny del 
2015. La situació era molt diferent a la d’avui, aleshores tots estàvem negociant quin seria el 
futur govern de l’Ajuntament amb la diferència, que es posava sobre la taula qui hauria de ser 
l’alcalde. Tots els candidats a les eleccions del 2015 es varen presentar amb l’objectiu d’obtenir 
l’Alcaldia, alguns diran que no, però la realitat és una, i fins el darrer moment ERC-JUNTS es veia 
fora del govern i va enviar el cant de sirena que la llista més votada fos qui hauria de tenir l’Alcaldia. 
Davant d’aquesta proposta democràticament molt correcta, encertada i legítima ens veiem en 
l’obligació d’acceptar aquest acord, perquè així també ho havia manifestat el resultat a les urnes. 
Llavors era l’hora que UPM hagués acceptat i entonat el mea culpa i rectificar unes negociacions 
dràstiques i legítimament ambicioses. Durant aquest any de tant en tant m’heu anat recordant 
que allò estava enterrat i oblidat i que no hi havia cap mena de rancor, però us ha faltat temps a 
anunciar-ho als mitjans de comunicació que aquell afer de fa un any és el motiu principal que 
avui no hàgiu donat suport al fins ara equip de govern. 
 
Vostè, Sr. Colomí, recorda a tothom que: “... tot ve donat pel que hem tingut fins ara, un govern 
inestable i que ja sabíem que cauria pel seu propi pes...” i també diu: “...els convergents i 
republicans no tenien cap coincidència política ni personal...”. Llegides aquestes declaracions 
seves, i de veritat li dic, no sé si està parlant de CDC i de mi o està parlant de vostè i UPM, perquè 
són expressions seves que m’ha fet personalment quan parlava dels republicans i del que avui 
serà el nostre alcalde. 
 
Vostè també comenta que aquesta decisió és presa per la votació unànime dels seus membres 
en una reunió, doncs li puc assegurar que molts votants d’UPM m’han fet arribar, tant 
personalment com via missatges particulars, que han pres la decisió equivocada i que en un futur 
els passarà factura. Personalment no entraré a valorar aquest tema, degut a que finalment és 
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vostè i la resta de regidors d’UPM que han pres la decisió avui de votar a favor de fer alcalde el 
Sr. Rufí i formar govern amb ell i no voler pactar amb l’equip de govern, pel que entenc que són 
únicament i exclusivament vostès tres els responsables del futur d’UPM al nostre municipi. Ja li 
avanço que el futur no serà bo per l’experiència entre els anys 2007-2011. 
 
Vostè volia agafar i liderar (així ens ho va demanar a nosaltres i vam acceptar, però,  finalment no 
ha estat així amb el pacte que ha arribat amb ERC-JUNTS) el tema de planejament urbanístic per 
controlar el desenvolupament de la zona esportiva, doncs jo li demano que sigui valent i sigui fidel 
als seus arguments i manifestacions fetes a mi mateix. Hi ha un tema de vital rellevància, que és 
que tinguem unes noves instal·lacions esportives, doncs bé, com deia sigui coherent amb els seus 
principis quan em va dir allò de: “... des de fora del govern no podem donar suport a la venda de 
les parcel·les del Mas Déu, però si estiguéssim a dins sí que ho faríem...”. Té tot el dret  a dir que 
això tampoc m’ho ha dit i és molt legítim, però jo li dic que no tinc per què anar dient mentides 
ni crear dubtes en aquestes alçades, doncs bé, sigui valent i ens tindrà al seu costat per aquest 
tema d’un interès general per al municipi i molt gran per al nostre Ajuntament que aportaria uns 
ingressos i solucionaria varis temes d’una sola tacada:  
 

 Començar a desenvolupar la zona del Mas Déu. 
 Desenvolupar tota la zona esportiva en els propers 3 anys. 
 Desenvolupar altres inversions financerament sostenibles que vénen marcades per llei i 

que farien molt de bé al nostre municipi i veïns. 
 

Recordar-li que en aquest afer tindria majoria, degut a que el grup de L’EST també va manifestar 
obertament que estava d’acord amb aquest tema. 
 
També li avanço que no ens tindrà al seu costat per desenvolupar i tirar endavant la zona esportiva,  
tal i com vol ERC-JUNTS, hem d’anar amb un acord amb els propietaris de la zona i no tirar pel 
dret enviant un ofici, tal i com es el desig del nostre futur alcalde. 
 
A la CUP: 
 
El grup municipal que ha entrat amb molta força i amb uns principis que van variant en funció 
dels seus interessos particulars i partidistes. No seré gaire extens en aquest sentit perquè 
vosaltres, com a grup municipal i de país, us aneu posant en evidència al millor estil d’un sistema 
polític comunista i dictatorial. Les bones paraules i el bon discurs del vostre portaveu no poden 
amagar l’odi cap a una formació política a la qual represento i aquest sí que s’ha de dir que és 
un dels vostres principis que no canviareu mai: a CDC, ni aigua. 
 
 
A L’EST: 
 
Com a bons militants d’UNIO DEMOCRÀTICA DE CATALUNYA heu seguit el guió que us han marcat 
des del partit i és que com la CUP a CDC ni aigua. Fins a obtenir l’EMD i com a molt fins un dia 
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després, CDC i jo mateix semblava que érem els herois de l’Estartit amb una lleialtat política in 
eternum. Ai il·lús de mi, quantes vegades m’he hagut de sentir allò de: Jordi ja t’ho vam avisar, 
d’aquesta gent de L’EST no te’n refiïs, que davant molt bones paraules, però per darrera t’estan 
deixant verd!!! Però penso que vaig fer el que em pertocava i donar a l’Estartit allò que es mereixia 
i que venia reivindicant de fa temps, però també he dit i no m’he n’he amagat mai, que aquesta 
eina és molt bona, però que està en les pitjors mans possibles, i aquests comentaris no són cap 
retret de caire personal. A L’EST no li calia signar la moció de censura i embrutir-se les mans, 
perquè aquesta taca queda per sempre, només li calia legítimament intentar entrar al govern per, 
com diuen les seves regidores, defensar els interessos de l’Estartit i fer que l’EMD rutlli, però els 
recordo que això ho podien tenir sent fora del govern, però ara sou al govern i a tutti pleni, signant 
la moció i donant suport a l’alcalde que..., bé, millor no recordo les barbaritats que n’heu dit 
obertament i el menyspreu cap a la seva persona que heu mostrat tan internament com en 
públic...i que avui o demà haurà signat un xec en blanc per tenir-vos contentes i enganyades. 
 
A ERC-JUNTS: 
 
Ara torna l’època més fosca que ha viscut mai el nostre Ajuntament i municipi, amb les actituds 
dèspotes, arrogants i autoritàries que havien passat a millor vida, però malauradament tot torna 
i ara tornarem a viure el modus operatiu del nostre alcalde que dubto molt hagin canviat, que si 
és així, no tinc cap mena de problema d’aquí un any o quan es faci un balanç de rectificar les 
meves paraules en públic, cosa que ells no han fet, ni farien mai. 
 
Però en aquesta nova època fosca que tindrem s’han afegit la formació de JUNTS, una formació 
nascuda pel rancor i com no, amb l’ànsia de poder de la seva cap de llista, que va tenir els seus 
inicis un setembre del 2013 on amb una clara amenaça per part del seu president de grup 
municipal ens va enviar el missatge de: he perdut una batalla però no la guerra !! A partir d’aquí, 
la història ja la coneixeu amb la sortida del govern de la que és avui cap de llista de JUNTS. Doncs 
ara és el moment de recordar el mateix: PDC ha perdut una batalla però no la guerra!! Perquè 
això tindrà continuïtat en el futur i no pas perquè nosaltres vulguem, dos no es barallen si un no 
vol, però sí que em sembla que aquest matrimoni de JUNTS i ERC té un futur més negre que no 
pas gris, tal i com manifesta públicament el lobby d’ERC. 
 
Gran frase de la regidora Sandra Bartomeus feta el passat dia 8 de juliol: “... una signatura sempre 
és motiu de compromís. Amb aquesta, a més, podem dibuixar un futur millor...”.  
 
Que tothom faci la interpretació que consideri oportú, perquè després d’unes declaracions així i 
amb l’historial polític que porta la regidora a sobre de les seves espatlles, el que queda palès és 
que no és persona de confiança. 
 
Fent una lectura i un repàs als estatuts d’ERC, podem trobar en el capítol III CÀRRECS PÚBLICS, 
en el seu article 120, on parla dels Drets i Deures, es pot llegir un punt que diu: “Ser coherents 
amb els acords i les resolucions que prenguin els òrgans del partit, així com amb els compromisos 
electorals”. 
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Què podem esperar d’un grup polític com ERC que no fa complir els seus estatuts als seus 
militants, que en comptes de fer-los complir i sancionar-los com a tal, separant-los temporalment 
de militància, aplaudeix i aprova accions com las que han fet en el nostre Ajuntament i d’altres 
del País? 
 
L’avui futur alcalde darrerament no s’ha cansat de justificar la seva trama dient i explicant que ha 
fet i promogut aquest fet davant la “inacció” de l’Ajuntament i de les “dificultats” manifestes per 
part meva a establir diàleg fluid i que la situació feia temps que anava coixa. Cal recordar que no 
m’he amagat mai que els inicis de legislatura varen ser molt complicats i difícils per buscar una 
estabilitat interna al govern. Al meu entendre passats uns 3 mesos diria que la situació estava 
estabilitzada. Error per part meva de pensar això quan ERC seguia alimentant i treballant per la 
moció de censura que fes fora del govern a CDC i a mi de l’Alcaldia. El dia D i l’hora H feia mesos 
que estava marcat a l’agenda com a detonant de tot plegat, tot el que es diu al voltant d’aquest 
fet, són excuses de mal pagador. 
 
Hi ha unes declaracions fetes per vostè el mateix dia 8 als mitjans de comunicació al presentar 
la moció dient : “...estem molt satisfets del pas que havien pres i que comptava amb el suport de 
gran part dels regidors del consistori...”. Analitzem un moment la frase....en aquell moment parla 
en passat i el seu subconscient el traeix, pel que està clar que quan surten del govern tot estava 
lligat. 
 
Versus a les declaracions del Sr. Rufí dels motius de promoure la moció de censura, dir-li: 
 
Em sap molt de greu que posi en boca seva la voluntat del poble dient que: “... la moció representa 
dos terços de la població de Torroella...” , jo li dic, futur alcalde, que aquesta moció és la seva 
voluntat i dels demés actors d’aquesta trama que són avui també còmplices de la seva ànsia de 
poder. Aquesta moció no és ni la voluntat ni l’interès general del poble de Torroella o més ben dit 
del municipi de Torroella de Montgrí i l’Estartit. També afegir que no tothom que ha signat la moció 
i ha votat la seva investidura, ho han fet convençuts, per tant, li dic que presumptament han 
seguit una sèrie de pressions i/o xantatges, portant-los a fer una acció en contra dels seus principis 
i valors. El meu respecte cap a la seva decisió, però també dir-vos que el que no pot perdre mai 
una persona són els seus principis ni els seus valors, perquè després pots caure en el pou de 
perdre’t com a persona.  
 
Sr. Rufí, vostè comenta que s’han de solucionar temes de viabilitat en el municipi. És molt bonic 
dir això quan sap perfectament que ja està tot encarrilat per tal que sigui així, i no dubti que 
recordarem al poble que no ha estat cosa seva com anirem recordant. També totes aquelles 
accions que ja estan engegades de fa temps i en les quals ja tenen data de finalització, que molt 
hàbilment se les voldrà fer seves. Treballar pel poble no és una competició de veure qui fa més 
coses, sinó que vol dir treballar per l’interès general de la nostra gent i del nostre municipi, 
desinteressadament, i no prendre decisions per interessos personals i partidistes que puguin posar 
en perill la bona sintonia i cohesió social que avui per avui tenim al municipi. Construir i consolidar 
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un projecte costa molt i en els darrers 5 anys s’ha fet una gran feina en aquest concepte. Destruir 
i desfer es qüestió d’un vist i no vist.  
 
També fa comentaris de promoció econòmica que s’ha de millorar, doncs espero i desitjo que no 
siguin decisions com eliminar fires com la del Còmic, que va ser a proposta d’ERC, versus a una 
fira que donava un impacte econòmic molt satisfactori per al nostre poble i si tornen a tenir 
aquesta regidoria doncs ja demanem que hi hagi una major implicació i no només d’1 hora 
setmanal o en algun aspecte com llicències d’activitats un cop al mes. 
 
Per no crear un precedent, en aquest cas Sr. Rufí comparteixo plenament una de les seves 
primeres declaracions un cop va anunciar la sortida del govern, que deia textualment: “.... no hi 
ha cap raó concreta....”. Veritablement és així, pel que espero que algun dia tingui la valentia de 
dir el motius que el va portar a fer aquest primer pas per aconseguir el següent que va ser la 
moció de censura per arribar fins a on és ara que és obtenir l’Alcaldia..... i no torni a dir que va 
ser pel vot de qualitat de l’alcalde, perquè aquesta història només se la creu vostè, i ha de ser 
així, perquè si no, no podria haver venut tan bé aquesta història que va començar a idear ara fa 
un any més o menys. 
 
Podria ser més extens (però hi ha 3 anys per davant que seran intensos a la vegada que m’ho 
posarà molt fàcil per posar-lo en evidència), com deia podria ser més extens, però no voldria 
acabar sense mostrar-li la meva perplexitat quan sento declaracions seves com: “....espero 
col·laboració per part de Convergència i del Coet....” , doncs dir-li que aquesta col·laboració ja la 
tenia amb el govern anterior i si el COET no hi va ser, va ser majoritàriament perquè vostès no 
varen posar cap mena de voluntat. 
 
En aquests cinc anys, a l’Alcaldia he pogut constatar que la política municipal és una gran escola 
de la vida. M’ha ajudat a créixer personalment i valorar la veritable dimensió del nostre municipi, 
la qualitat humana del personal de l’Ajuntament, de l’equip que m’ha acompanyat, dels esforços 
que hi ha al darrera de molts projectes, etc. M’ha permès estar al costat dels que més ho 
necessiten i també de millorar les condicions de futur del municipi, entre altres coses. Em donaria 
per molt satisfet que jo, amb la meva dedicació, hagi pogut retornar tot el que he après aquests 
cinc anys. 
 
Aquests aspectes personals, el caliu de la gent més propera i, sobretot, el balanç de la feina feta, 
és el bagatge que m’emporto ara cap a l’oposició, una oposició que serà  forta i fiscalitzadora. El 
Partit Demòcrata Català estarà al costat del poble, del nostre Ajuntament i del seu alcalde per tot 
allò que sigui un bé per als ciutadans i per al municipi, però ja li dic, Sr. Rufí, que no ens tindrà 
al seu costat si utilitza l’Ajuntament per a la seva projecció personal i partidista, però no tingui 
cap mena de dubte que sí que serem al seu costat per dona suport a totes les accions pel bé del 
nostre País. 
 
A dia d’avui encara no s’han aclarit els motius d’aquesta moció de censura, i no es farà mai 
perquè no hi ha cap altre motiu que la d’assolir l’Alcaldia a qualsevol preu. M’acusa que he posat 
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pals a les rodes i he encallat projectes, que em diguin quin, però no ho faran perquè no hi ha res 
encallat. L’altre tema de que no tenim projecte de futur, entenc que aquí també parlen d’ells 
mateixos perquè al meu entendre el projecte de futur està marcat amb els dos programes 
electorals que vàrem presentar i que estàvem executant dia a dia.  
 
Si tenir l’Ajuntament aturat, projectes encallats i no fer res  vol dir que a dia d’avui el 40% dels 
punts de programa de l’antic equip de govern en un any ja s’han executat, doncs perdoneu, que 
vingui algú i ho auditi. No ha estat un any fàcil i poder donar aquesta dada m’omple de satisfacció, 
i tingueu clar que ens feu fora del govern sense cap mena de motiu. 
 
La veritat és que després de l’acord de fa un any m’esperava un mandat agitat i difícil de gestionar, 
però il·lús de mi, no m’esperava un final precipitat com ha sigut el cas, però malgrat tot, quan 
analitzem el que hem fet, em sento satisfet. Sovint el dia a dia no et deixa valorar la veritable 
dimensió de la feina feta, però un cop feta l’anàlisi, podem afirmar que hem complert els nostres 
compromisos i el més important de tot, sense enganyar ningú. Molta gent aquests darrers dies 
m’anava recordant que això tard o d’hora passaria i que per què no havia fet cap moviment abans 
per tal de fer fora ERC-JUNTS del govern, tot i les recomanacions que pràcticament em feien cap 
a finals de l’any passat. Doncs el tema és tan simple com que teníem un document signat amb 
una sèrie d’acords i un d’ells (tal i com us he llegit abans ) era molt clar. Torno a dir....il·lús de mi  
!!! per tenir la confiança amb que els companys de viatge per aquesta legislatura complirien també 
aquests acords i que no farien els possibles per idear la trama de la moció de censura de la qual 
molts de vosaltres sou també víctimes. 
 
Tot plegat i juntament amb l’experiència acumulada, em fan assumir aquest període de tres anys 
a l’oposició amb moltes ganes, per tal de carregar-me de raons, motius i il·lusions per tornar a 
encapçalar una llista electoral per les properes eleccions municipals del 2019 amb més confiança 
que mai. Jo sóc dels que pensa que quan un alcalde o alcaldessa o un equip de govern fan la 
feina bé, la gent no té tendència a canviar-los. Fins avui tenia present una frase que un bon 
alcalde i amic em va dir quan em vaig presentar a les eleccions del 2011: “... Jordi les alcaldies 
no es guanyen, les perd l’alcalde i l’equip de govern del moment...“. Fins avui l’he tinguda molt 
present, però avui cal afegir també: que de les alcaldies et poden fer fora.  
 
Regidors i regidores que vàreu signar la moció de censura i ens heu fet fora del govern de 
l’Ajuntament, la llei electoral i el seu reglament vigent us donen aquest dret legítim de fer-ho, però 
també us dic que la llei no escrita moral i social us faran fora el 26 de maig del 2019. Anoteu 
aquesta data. 
 
Abans d’acabar, permeteu-me que adreci unes paraules d’agraïment a les persones del meu 
partit, als companys del grup municipal, per la seva confiança, fidelitat i suport durant aquests 
cinc anys i a tota la gent del poble i de fora, que m’heu mostrat les vostres mostres de suport i 
ànims. També un agraïment a la meva família pel seu suport i molt especialment a la meva dona 
i filles, que sempre sento tan a prop i que també, malauradament, han hagut de patir la crueltat 
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de la política en primera persona. De tot cor i amb molta estimació us dic públicament que res 
hagués estat el mateix sense el vostre caliu i el vostre amor, ni en la política ni en la vida. 
 
Moltes gràcies a tothom i, com sempre, em poso a la vostra disposició pel que em tingueu que 
menester. Salut !!!» 
 
 
Sr. Robert Huertas: a continuació intervindran els portaveus dels grups municipals. Dono la 
paraula a la Sra. SÍLVIA COMAS BATISTA. 

 
INTERVENCIÓ DE LA SRA. SÍLVIA COMAS BATISTA 
 
«Fa poc més d'un any, al Ple d'investidura, el nostre grup començava el seu discurs parlant del 
pacte que fins el dia abans havia estat treballant per tal de formar un govern fort amb 
Convergència i UPM.  
 
Explicàvem com a l'últim moment el grup de Convergència s'havia fet enrere de tots els 
compromisos adquirits amb nosaltres i havia optat per una altra opció.  
 
En aquell moment no sabíem, però si que intuíem, que havien arribat a un acord amb ERC-JUNTS 
per tal de formar un govern en minoria, i ja llavors no vam entendre un pacte així donada la relació 
existent entre els dos partits.  
 
La situació durant l'any que ha durat aquest govern ha sigut tensa en diverses ocasions, no només 
per la relació del govern amb l'oposició i la manca de capacitat per tal d'arribar a acords, sinó 
també per la distància cada cop més gran entre els dos socis de govern.  
 
Tot això va donar lloc a la unió dels diversos grups que ens trobàvem a l'oposició per tal d'intentar 
articular una moció de censura i provocar un canvi de govern.  La voluntat que teníem tots era 
intentar aconseguir un govern divers i plural, que al cap i a la fi és el que els nostres veïns i veïnes 
volen si veiem com està repartit el nombre de regidors entre els diferents partits.  
 
Aquell acord no va ser possible, però valorem molt positivament la feina feta, donat que ens va 
donar l'oportunitat de treballar molt en conjunt i cedir tots en algunes de les nostres peticions per 
tal d'arribar a acords de consens per fer del nostre un municipi millor.  
 
Avui ens trobem aquí, en un acte insòlit al nostre municipi, i que ni de bon tros ens fa sentir 
contents, però que ens obliga a prendre decisions importants i del que no podíem quedar al 
marge.  
 
Per coherència amb la feina que hem fet amb la resta de l'oposició durant mesos, el nostre vot 
avui només pot ser a favor d'aquesta moció, donat que, com ja hem dit abans, era l'objectiu de 
les hores de feina que vam dedicar tots plegats a buscar punts de consens.  
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Es cert que la figura del nou alcalde ha sigut tema de debat entre els nostres, perquè la moció 
de censura que els grups de l'oposició vam intentar presentar no anava només dirigida a la figura 
de l'alcalde, sinó també als seus socis de govern.  
 
Però l’aritmètica fa que un dels dos, o Convergència o ERC-JUNTS hagi de formar part d'aquest 
govern, i aquí és on el diàleg ha fet la resta.  
 
Des del moment en què els grups d'UPM i ERC-JUNTS van decidir intentar formar govern, el nostre 
grup va mostrar interès per formar-ne part també. No ens pertocava a nosaltres escollir l'alcalde, 
sinó només veure si la Sandra i jo encaixàvem en aquest govern i en la idea de municipi que 
volien dur a terme els propers tres anys.  
 
El nostre objectiu ara és el mateix que fa un any i el mateix que en fa 5. El motiu pel qual volem 
formar part del nou govern i pel que votem avui a favor d'aquesta moció és un d'únic i molt clar: 
intentar complir amb el nostre programa electoral i dur a terme el màxim nombre possible 
d'actuacions de les que s'hi recullen. I això, des de l'oposició no ho podem fer.  
 
Ser al govern és la forma de tirar endavant projectes i de treballar activament pel nostre municipi.   
 
Per això, quan vam iniciar les converses per tal d'arribar a un acord amb ERC-JUNTS i UPM no 
vam mirar enrere, sinó que vam intentar mirar endavant. Vam intentar entre tots oblidar vivències 
passades, perquè com ja ens haureu sentit dir en diverses ocasions, si miréssim enrere i 
busquéssim el soci perfecte sempre seriem a l'oposició.  
 
Les nostres prioritats aquests tres anys les sabeu tots. Volem que l'EMD de l'Estartit funcioni i que 
funcioni el millor possible. Volem que l'Estartit tingui veu dins l'Ajuntament, i volem que els nostres 
veïns i veïnes, visquin on visquin dins el nostre municipi, creguin que la nostra ha sigut una bona 
gestió.  
 
Avui ens trobem aquí fent un acte de responsabilitat en què els partits que conformarem el nou 
govern haurem de dedicar moltes hores al diàleg per evitar que situacions com aquesta tornin a 
tenir lloc al nostre municipi.  
 
I permeteu-me, per acabar, agrair a tota la gent del grup de l'Estartit Som Tots el suport total que 
ens han donat a les dues regidores per tal de tirar endavant aquesta nova etapa. Tenim la gran 
sort que la gent que ens acompanya ens ha donat sempre la seva confiança, i això ens fa sentir 
molt orgulloses.  
 
Gràcies».  
 
 
Sra. Roser Font: A continuació, dono la paraula al Sr. ROBERT HUERTAS HUERTAS. 
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INTERVENCIÓ DEL SR. ROBERT HUERTAS HUERTAS 

 
«La legislatura en què la CUP-PA ha decidit entrar a l’Ajuntament ha estat complicada i allunyada 
d’allò que entenem per normalitat. En tot cas, i tenint en compte com de difícil és mantenir-se a 
l’altura de les circumstàncies, creiem fermament que hem estat fent el que s’espera de la nostra 
formació política. 
 
Sovint hem mostrat la nostra disconformitat amb el present equip de govern i, lluny de redreçar 
les seves polítiques o formes, s’han anat agreujant. Sovint, també, s’ha actuat al marge de la 
voluntat d’una oposició que, estant en majoria, ha mantingut un paper proactiu, malgrat el que 
s’ha dit en els mitjans. 
 
Aquesta inoperància política, sumada a unes actituds clarament autoritàries, a una falta de 
compromís amb el país i a una falta de sensibilitat cap als problemes que pateixen les classes 
populars, ens han conduït fins aquí. Com diu la cançó, i si em permeteu la llicència, si no m’agrada 
el clima formaré part del canvi climàtic. 
 
Vam entrar a la institució per revolucionar la política i ho farem dins les nostres possibilitats. De 
moment, per tant, estem impulsant la investidura d’un nou alcalde de qui esperem unes polítiques 
que no siguin continuistes i un major respecte cap al nostre espai polític i els nostres mecanismes 
de funcionament, perquè nosaltres, que lluny de ser autoritàries, som radicalment democràtics. 
 
Avui el nostre municipi engega una nova etapa que veiem  com una oportunitat per poder fer 
efectius alguns dels punts programàtics. La CUP continuarà fent útils els 490 vots que vam rebre 
l’any passat, amb la qual cosa, ens tindreu a disposició sempre que sigui necessari». 
 
 
Sr. Robert Huertas: A continuació dono la paraula al Sr. JORDI COLOMÍ MASSANAS. 
 

INTERVENCIÓ DEL SR. JORDI COLOMÍ MASSANAS 

 
«Bon dia a tothom, consellera, senadors, president del Consell Comarcal, autoritats del territori, 
president i vocals de l’EMD de l’Estartit, companys regidors i regidores, amigues i amics de 
Torroella i l’Estartit. 
 
Des de sempre UPM ha tingut vocació de govern. De fet, la gran transformació històrica del nostre 
municipi durant aquesta etapa d’ajuntaments democràtics l’ha fet bàsicament gent d’Unitat i 
Progrés Municipal. 
 
Fa un any, UPM estava preparada per tornar a liderar un projecte de canvi que, davant la 
complicada aritmètica dels resultats electorals, vèiem com a la millor solució per tirar endavant 
un municipi que mostrava preocupants símptomes que havia perdut pistonada.  
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Havíem deixat de ser referència comarcal, s’havia instal·lat un sentiment generalitzat de 
pessimisme respecte a l’acció de govern, es governava ja en minoria i només apareixíem als diaris 
per picabaralles internes o notícies negatives. 
 
Aquesta sensació no ha millorat un any desprès. Per tant, això ve de lluny. 
 
Durant aquest any, hem intentat fer una oposició seriosa i constructiva, sense cap voluntat de 
posar pals a les rodes, conscients que el fràgil pacte entre Convergència i ERC-Junts tenia els dies 
comptats. 
 
Massa diferències personals, massa diferències polítiques i, sobretot, massa diferències per 
definir un model municipal aglutinador, seriós i de futur. 
 
Amb el trencament del pacte de Convergència i Esquerra-Junts de fa unes setmanes, UPM s’havia 
convertit en actor necessari en qualsevol nova fórmula de govern.  
 
Avui ja fa pràcticament un mes que tenim un govern sota mínims o, gairebé podem dir, que no 
tenim govern.  
 
Tant els regidors, com la gent del Secretariat i l’Assemblea d’UPM érem conscients que després 
d’un any perdut, no ens podíem entretenir en interminables negociacions. Al contrari, havíem de 
buscar de forma urgent un govern fort, estable i seriós que torni a donar a Torroella i a l’Estartit 
l’empenta necessària. 
 
Hem renunciat a demanar l’alcaldia sabent que aquesta petició podria tornar a frenar o a fer 
fracassar o allargar molt les negociacions. I, per contra, hem apostat per tenir un paper 
determinant en un nou govern assumint àrees de gran responsabilitat. 
 
En aquestes últimes setmanes ens han ofert l’alcaldia intentant recuperar el pacte de després de 
les eleccions. Això no ha fet canviar la nostra posició. 
 
Us volem agrair molt sincerament, tant a Convergència com a Coet, la confiança que ens heu 
demostrat amb aquesta proposta. Però també volem recordar que tot just ara fa un any no vàrem 
ser nosaltres els que vàrem descartar i trencar a l’últim moment de forma unilateral, deslleial i 
sense cap preavís aquest pacte que ara Convergència volia recuperar. Per tant, repetir aquella 
experiència en aquests moments no ens semblava una estratègia massa encertada per la nostra 
part. 
 
UPM només teníem dues opcions: mantenir el govern amb Convergència o pactar amb Esquerra- 
Junts, lo que significava presentar una moció de censura. 
 
Per a un poble, una moció de censura no és mai agradable. 
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Però és una eina legal i democràtica que es pot utilitzar quan s’arriba a una situació extrema. 
Tenir només 4 regidors al govern en un ajuntament de 17, ho és.  La gent de Convergència hauríeu 
de reflexionar i pensar què heu fet malament perquè 11 de 17 regidors avui us presentin una 
moció de censura per apartar-vos del govern. Potser algun dia haureu de fer l’autocrítica que avui 
encara no feu. 
 
Avui encara no l’heu fet. Però el que sí que us puc assegurar és que tant a l’oposició com al 
govern us podem assegurar que mai proposarem una modificació del pla general per fer-hi un 
Mercadona a la seva mida.  
 
Com dèiem, des d’UPM hem decidit que havíem de treballar per aconseguir el millor govern 
possible per fer funcionar l’Ajuntament pel que queda d’aquesta legislatura.  
 
I això és el que hem buscat i el que ens va fer decidir de forma unànime. Hem considerat que 
aquesta opció era la millor per al nostre municipi i treballarem durament per confirmar que hem 
pres la millor decisió. 
 
Aquest és el nostre compromís i esperem que ben aviat se’n comencin a veure els resultats. I vagi 
per descomptat que és una acció política, no només lícita, sinó que, avui, del tot necessària si 
volem un canvi real perquè el nostre Ajuntament funcioni millor.  
 
L’Ajuntament de Torroella tindrà a partir de ben aviat un govern en majoria, estable, progressista, 
decidit i amb ganes de canviar les coses. 
 
La suma d’Esquerra-Junts, UPM, L’EST i amb el suport de la CUP, ens transporta a un futur nou, 
molt més engrescador, molt més fiable i, també, molt més il·lusionant. 
 
Volem explicitar el compromís dels regidors d’UPM per fer avançar el municipi, treballar dur en 
aquest nou govern, buscar fórmules que millorin la salut democràtica del nostres pobles i intentar 
recuperar el prestigi del nostre Ajuntament i el temps perdut fins ara. 
 
Intentarem realitzar moltes de les propostes que portàvem en el programa electoral i que 
considerem que poden suposar un benefici i una millora pels ciutadans del nostre poble. 
 
Als meus companys i a mi no ens fa cap por agafar grans àrees de treball, ni grans 
responsabilitats.  
 
Tenim experiència i sobretot la il·lusió per fer-ho be. I som plenament conscients de que cada dia 
ens haurem de posar d’acord per prendre les millors decisions.  
 
I que cap de nosaltres, ni ara al govern ni abans a l’oposició,  no tenim la raó absoluta de res. 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ple 10/2016, de 20 de juliol 
 
 

202 

 

Sabem i som plenament conscients, per tant,  que   haurem de parlar molt. Però es el que volem, 
desitgem i sabem fer la gent d’UPM:  posar-nos a treballar des del primer dia, planificant, 
consensuant, parlant i, sobretot,  escoltant. 
 
Tanquem una etapa i n’obrim una de nova en la qual convidem a participar-hi i implicar-s’hi quanta 
més gent millor. 
 
Desitgem molta sort i molts encerts al que serà nou alcalde, Josep Maria Rufí. Que la història ens 
serveixi per millorar i per no repetir errors a tots plegats.  
 
 I també  confiem que en Jordi Cordón i el seu equip ens facin una oposició constructiva i 
responsable que contribueixi a millorar l’acció de govern. 
 
Per la nostra part, els regidors d’UPM hi posarem tot el que estigui a la nostra ma perquè tot 
funcioni millor, perquè el nostre ajuntament torni a ser l’exemple on s’emmirallin altres 
ajuntaments i, per sobre de tot, que la gent del nostre poble, sense cap distinció,  es tornin a 
sentir ben representats i ben orgullosos del seu ajuntament. 
 
Entre tots, des d’aquest mateix moment, tenim l’enorme responsabilitat de fer-ho possible.  
 
Moltes gràcies». 
 
 
Sra. Roser Font: A continuació, dono la paraula al Sr. GREGORI SARQUELLA SUBIRÓS. 
 
Sr. secretari: El Sr. Gregori Sarquella declina fer cap intervenció. 

 

 

VOTACIÓ DE LA MOCIÓ DE CENSURA 
 
SECRETARI: Un cop efectuat el debat de la votació de censura,  cal procedir  a la votació. 
De conformitat amb l’article 22, apartat 3, de la L lei de bases de règim local,  i  de l  197 de 
la LOREG, la votació serà nominal i pública i s’efectuarà, tal i com determina l’article 101 
del ROF, amb crida nominal, per ordre alfabètic, dels regidors i de les regidores i, en últim lloc, 
també per ordre alfabètic, les persones que integren la mesa d’edat. En ésser cridats, els 
regidors i les regidores respondran  en veu alta:  «sí», «no» o «m’abstinc». Ressalto que la 
votació és a favor o en contra de la moció de censura i si aquesta prospera, amb el vot 
favorable de la majoria absoluta de membres de la Corporació, serà proclamat alcalde el 
candidat, Sr. JOSEP MARIA RUFÍ I PAGÈS, i el Sr. JORDI CORDON I PULIDO cessarà 
automàticament  en  el  càrrec d’alcalde de la ciutat. Procedeixo a llegir la moció presentada 
abans d’iniciar la votació: 

 

“Escrit de Moció de Censura 
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Per la present, el Sr. Josep Maria Rufí Pagès, la Sra. Sandra Bartomeus Vicens, el Sr. Marc Calvet 
Martí, i el Sr. Jordi Regincós Isern, tots ells regidors del grup polític ERC-Junts; el Sr. Jordi Colomí 
Massanas, el Sr. Josep Martinoy Casademont, i la Sra. Roser Font Pi, regidors del grup polític 
UPM; el Sr. Robert Huertas Huertas i el Sr. Carles Ventura Sánchez, regidors del grup polític CUP, 
i la Sra. Sílvia Comas Batista i la Sra. Sandra Pibernat Busquets, regidores del grup polític L’EST, 
que subscriuen aquest document, reunits a Torroella de Montgrí el 8 de juliol de 2016, a l’empara 
del que es disposa en els arts. 22.3 i 46 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases 
de règim local, l’art. 197 de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, de règim electoral general, 
modificada per la Llei Orgànica 8/1999, de 21 d’abril, i els arts. 40, 50, 98, 101 i 108 del Reial 
decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, i amb la majoria absoluta necessària, sol·liciten 
la celebració de la corresponent sessió extraordinària i específica per a procedir al debat i votació 
de la següent 
 
MOCIÓ DE CENSURA 
 
La present Moció de Censura, de caràcter constructiu, es fonamenta en la pèrdua de confiança 

de la Corporació en l’actual alcalde-president, motivada pel deteriorament de la situació política 

i la falta de concreció per a la realització d’un projecte de municipi viable i de futur. 
 
Com a conseqüència d’això, hem arribat a la conclusió i acordat la necessitat d’articular una 

majoria que faci possible un govern estable per la consecució dels objectius necessaris per a la 
millora del benestar dels nostres veïns i dels serveis públics. 

 

CANDIDAT PROPOSAT 
 

Es proposa com a candidat a l’Alcaldia el Sr. Josep Maria Rufí Pagès, amb DNI ......, qui accepta 
expressament aquest càrrec. 

 
A Torroella de Montgrí, el 8 de juliol de 2016 
 

El regidor candidat a l’alcaldia: 
Signat: Josep Maria Rufí Pagès 

 
Els regidors sol·licitants, 
 

Josep Maria Rufí Pagès 
Sandra Bartomeus Vicens 

Marc Calvet Martí 
Jordi Regincós Isern 

Jordi Colomí Massanas 
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Josep Martinoy Casademont 
Roser Font Pi 

Robert Huertas Huertas 
Carles Ventura Sánchez 
Sílvia Comas Batista 

Sandra Pibernat Busquets 
 
Al PLE DE L’Excm. AJUNTAMENT DE Torroella de Montgrí”. 
 

Sentit del vot de la moció de censura: 
 
SECRETARI: Es crida per noms i cognoms els membres de la corporació, ordenats de la mateixa 
manera que a la llista d’assistència: 
 

 

Sr. Robert Huertas: El resultat de la votació de la moció de censura ha estat el següent:  
 
Vots a favor: 11   
Vots en contra: 6  

 
Per tant, queda proclamat alcalde de la ciutat de Torroella de Montgrí el Sr. JOSEP MARIA RUFÍ 
I PAGÈS. 
 

Els regidors/es tornen als seus llocs respectius. 

Sr. Jordi Cordon i Pulido, alcalde   NO   
Sr. Josep Maria Rufí i Pagès SÍ   
Sra. Sandra Bartomeus i Vicens SÍ  
Sra. Núria Bosch i Gelmà  NO   
Sr. Francesc Puig i Bagué  NO   
Sr. Joan Ramon Aladid i Llanas  NO   

Sr. Marc Calvet i Martí Sí  
Sr. Jordi Regincós i Isern Sí  
Sr. Jordi Colomí i Massanas Sí  
Sr. Josep Martinoy i Casademont  Sí  
Sra. Roser Font i Pi Sí  
Sr. Robert Huertas i Huertas Sí  
Sr. Carles Ventura i Sánchez Sí  
Sra. Sílvia Comas i Batista Sí  
Sra. Sandra Pibernat i Busquets Sí  
Sr. Gregori Sarquella i Subirós  NO   
Sra. Gemma Farreró i Pujades  NO   
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ACCEPTACIÓ DEL CÀRREC I PRESSA DE POSESSIÓ  

 
SECRETARI: Per tal de perfeccionar jurídicament la proclamació serà necessari que el nou 
alcalde ratifiqui l’acceptació del càrrec i en prengui possessió, de conformitat amb la fórmula 
reglamentàriament establerta. En aquest sentit, es procedeix al jurament del càrrec: Sr. JOSEP 
MARIA RUFÍ I PAGÈS, «jureu o prometeu, per la vostra consciència i honor, complir 
fidelment les obligacions del càrrec D’ALCALDE DE L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE 
MONTGRÍ, amb lleialtat al Rei i respectar i fer respectar la Constitució, com a norma 
fonamental de l’Estat, i l’Estatut d’Autonomia de Catalunya?» 
 
SR. JOSEP MARIA RUFÍ: Sí, per imperatiu legal ho prometo. 
I per expressió democràtica de la voluntat ciutadana anuncio que resto a disposició del Parlament 
i del president del Govern de la Generalitat de Catalunya sorgit de les eleccions del 27 de 
setembre, per exercir l’autodeterminació del nostre poble i proclamar, juntament amb totes les 
nostres institucions, l’Estat català, lliure, sobirà. 

 
El Sr. JORDI CORDON I PULIDO imposa al Sr. JOSEP MARIA RUFÍ I PAGÈS el bastó de 
comandament com a atribut del seu càrrec. 
 

Sr. ROBERT HUERTAS: Té la paraula el Sr. JOSEP MARIA RUFÍ PAGÈS. 
 
INTERVENCIÓ DEL SR. ALCALDE 
 
«Sempre he tingut interès en participar activament en la gestió municipal i en la política del nostre 
país, però quan ha calgut estar a l’oposició ho he fet amb el mateix convenciment. Els haig de dir 
que em sento preparat per assumir aquest repte, sobretot perquè disposaré al meu voltant d’un 
equip, polític i tècnic, preparat i d’un govern estable que té ben traçat el rumb que ha de seguir.  
 
No obstant això, el càrrec d’alcalde té unes connotacions molt particulars, que venen definides 
pel caràcter propi de cada persona, més enllà de les atribucions que li confereix la llei. Un alcalde 
ha de dirigir, coordinar  executar, però també té la missió de representar el seu municipi amb 
dignitat, un aspecte al qual vull donar especial rellevància.   
 
M’agradaria que els veïns em veiéssiu com una persona propera, responsable, dedicada al càrrec, 
amb capacitat de lideratge i de sumar complicitats. Apassionada pel nostre municipi i convençuda 
que tenim els elements suficients per superar les dificultats que trobem. És per tot això que 
mantindré un diàleg fluid amb tots els grups municipals: del govern, però també amb l’oposició.  
 
Assumeixo el càrrec amb molt d’orgull, conscient de l’enorme responsabilitat que comporta i de 
l’honor que representa. Ho faig amb la voluntat de treballar al servei del municipi i amb el 
compromís de convertir Torroella de Montgrí i l’Estartit en un municipi cohesionat, amb 
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oportunitats per a tothom i sense exclusions. Fidel a uns valors republicans que sempre m’han 
guiat: la llibertat, la igualtat, la raó i el progrés.  
 
Davant nostre se’ns presenta un horitzó il·lusionant. Tenim sobre la taula projectes de gran abast 
que a poc a poc aniran fent-se realitat, però no oblidarem les petites coses del dia a dia. Com no 
pot ser d’altra manera, les persones i la seva qualitat de vida han de ser el centre de la nostra 
actuació.  
 
En aquests moments em venen al cap les persones que m’han precedit en el càrrec, i els veïns i 
veïnes que han ocupat aquestes cadires en qualitat de regidors electes d’aquests més de trenta 
anys de represa democràtica. Tots plegats, des del seu lloc, han treballat intensament per 
construir un municipi millor. Jo, sincerament, em sento una peça més d’aquest projecte col·lectiu.  
 
El municipi no el fa només l’alcalde, és la suma de moltes realitats i, sobretot, dels desitjos, 
somnis i anhels, que són els que realment ens faran assolir els reptes que tenim plantejats. Avui 
més que mai, els ciutadans necessitem alguna cosa més que una gestió eficaç dels serveis 
públics. Avui també necessitem sentir-nos orgullosos de la nostra Vila, saber que aquesta 
progressa, en definitiva, volem un present millor per poder garantir un futur per als nostres fills. 
 
Jo sóc dels optimistes. Però l’optimisme sense tenacitat, sense constància, sense treball, no porta 
enlloc. Això és el que el nou equip de govern municipal us oferirà. Amb molta il·lusió però encara 
amb més responsabilitat.  
 
Moltes gràcies». 
 
 
 
I sense cap més assumpte per tractar, la presidència aixeca la sessió a les 13 hores. En dono 
fe. 
 

El secretari L’alcalde 
 
 
 
 
 
Pere Serrano Martín Josep Maria Rufí i Pagès  


